
 

 

 

 

 

 

Side 1 af 9 
 

Referat bestyrelsesmøde Danske Svømmebade 
 

31.10.2023 

1. Godkendelse referat 127 

Godkendt. 

 

2. Siden sidst 
Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun 
på kun ved spørgsmål. 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

 

b. AquaPunkt 

 

Mødedato: 

31.10.2023 

Sted 

Online - Teams 

Referent: 

Kirstine Bach Storgaard 

Ref. nr. 

 128  / 2023 

Emne: 

Bestyrelsesmøde 

Indholdsfortegnelse 
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2. Siden sidst……………………………………………………………………………………………………………….1 

3. Handlingsplanen…………………………………………………………………………………………………….. 7 

4. Økonomi………………………………………………………………………………………………………………….7 

5. Kommende møder…………………………………………………………………………………………………..7 

6. Eventuelt…………………………………………………………………………………………………………………8 

Bilag: Status på medlemmer 9 

  
Deltagere: 

Mette Bendstrup (MB) 

Lone Madsen (LM) 

Klaus Rask Petersen (KRP) 

Henrik Due (HD) 

Mads Ramsing (MR) 

Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ) 

Eddie Kjær Larsen (EKJ) 

Peter Thygesen Nielsen (PTN) 

 

Afbud: 

Jesper Misfeldt (JM) 

Liselotte Jacobsen (LJ) 

Sekretariatet: 

Kirstine Bach Storgaard (KBS) 

Karin Rye Riddermann (KRR) 
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c. Erhvervslivredderprøven  

 
Erhvervslivredderdommerseminaret blev planmæssigt afviklet 3.-4. oktober med god 

opbakning.  

Under seminaret kom det frem, at der er anlæg, som ikke benytter sig af prøven, men i 

stedet har bassinprøven som primære prøve. Anlæggets uddannede dommer benyttes blot 

internt. Således indbetaler de ikke til drift og udvikling af prøven, som finansieres via 

prøvegebyr, hvor indtægten udover dommerlønning også dækker administration og 

hensættelser til udvikling. 

 

Liselotte ønsker mandat til at ekskluderer haller som ikke bruger e-prøven aktivt 

 

Lone kommenterede på sin oplevelse ved Dommerseminaret, hvor det kom frem, at Haslev 

Svømmehal ikke aktivt bruger erhvervslivredderdommerprøven og hellere bakker op om 

bassinlivredderprøven. 

 

Punktet medtages ved næste møde, da Liselotte akut måtte melde afbud. 

 

Vedr. Erhvervslivredderprøvens 25-års jubilæum 2024: 

Liselotte har rundsendt følgende: 

Der er 25 års jubilæum i 2024 for dommerne. Jeg synes det skal lidt ekstra til en god aften, 

og har indhentet pris på stand up. Hvis styregruppen ikke vil betale for det, er Danske 

Svømmebade så med på at give en ”gave” i form af ca. kr. 13000,- for en komiker i 30 min. 

til vores seminar næste år? Eller gøre det alligevel, så styregruppen kan købe noget andet? 

 

I forlængelse af rundsendelse af mail, skal det bekræftes at bestyrelsen godkender 

forespørgslen. 

 

Klaus kommenterede på at i forbindelse med årsmødet er en post af denne størrelse nøje 

overvejet.  

 

Bestyrelsen bakker positivt op omkring forslaget, men vil gerne orienteres yderligere inden 

endelig beslutning og henstiller til, at styregruppen bør arbejde på en løsning hvor bidraget 

gives fælles. 

 

d. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed 

Intet nyt. 

 

e. Kurser 
Bilag: Eksempel på budget for Teknik I 2024 
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Kursus året 2023 afsluttes med Teknik II 7.-8. november, som i år afvikles hos Wærket i 

Thyborøn. Der er pr. 19. oktober 11 tilmeldte. 

 

Teknik kurser – observatør ved Teknik I 

I forlængelse af beslutning ved bestyrelsesmøde 31. maj, deltog en observatør for at få 

indblik i og klarhed over undervisningen. 

Fra Kursusudvalget har Mads efterfølgende haft dialog med observatøren, som alt i alt var 

godt tilfreds med kursusdagen. 

Mads uddyber ved mødet opsamlingen.  

 

Kursuskataloget er under udarbejdelse og distribueres sammen med Svømmebadet ultimo 

november., hvor det også er forventningen at tilmeldingen til kurserne er åbne og 

tilgængelige på hjemmesiden. 

 

Prissætning af kurser 

Pt. er der ensretning af priserne, så en dagskurser koster 2500,- (medlemspris) uanset 

kursustype. Med en pris på 2.500,- balancerer økonomien på kurserne omkring 8-10 

deltagere. 

 

Kursusudvalget ønsker drøftelse af prissætning af kurserne. 

 

Lone og Mads kommenterede kort på de overvejelser der har været i kursusudvalget i 

forbindelse med pris. 

 

Peter kommenterede på sin oplevelse med deltagelse ved Teknik I, hvor han oplevede god 

værdi for pengene. 

 

Klaus kommenterede på prissætningen i forhold til hvad det koster at deltage i 

arrangementer hos andre og at det set i det lys absolut er rimelige priser  

 

Mette kommenterede på, at det er svært at tage stilling på baggrund af et enkelt 

eksempel. Hun er af den holdning af ikke-medlemmer skal betale en højere pris. 

 

Karin redegjorde for arbejdet med at budgetterne ved kurserne og historikken i forhold til 

arbejdet med økonomien omkring kurserne og baggrunden for der ikke budgetteres med 

overskud, men på den anden side heller ikke med underskud. 

 

Det blev besluttet at fastholde priserne på nuværende niveau for medlemmer på 2.500,- og 

hæve prisen for ikke medlemmer til 4.100,- 

Der arbejdes videre med budgetterne som hidtil hvor der sigtes mod 10-12 deltagere for at 

det enkelte kursus kan løbe rundt. 
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f. LOA/Idan 

VidenHUB for fremtidens vandkultur 
Inspirations”katalog”:  
 
Det er aftalt, at der arbejdes ud fra følgende kategorier 
 
Drift af svømmebade 
Strategiske beslutninger 
Renovering nybyggeri 
 
Der ligger en stor mængde viden, som kan deles, men der skal også suppleres med nyt. 
Det hele bliver online tilgængeligt. 
 
Det er forsat forventningen, at universet lanceres inden jul. 
 
 

g. IAKS/IAKS Nordic 
 
Generalforsamling IAKS International onsdag d. 25. oktober kl. 15.30 – 17.00 Congress-
Centrum North, Koelnmesse, Deutz-Mülheimer Straße, Köln-Deutz 
Peter Thygesen deltager online på vegne af foreningen. 
 
Evt. kort opsamling fra Generalforsamlingen. 
 
Referat fra Generalforsamlingen rundsendes når det modtages i indbakken. 
 

h. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen – Uddannelse til Svømmebadsvært 

 
i. KL 

Intet nyt 

 
j. HI/IFFD  

 

 
HI har 60års jubilæum som fejres i forbindelse med messen i Vejen 2. november. Invitation fra 

deres hjemmeside: 

 

HI fylder 60 år i år (1963-2023) – det skal fejres! 

I den anledning indbyder vi til jubilæumsreception, torsdag den 2. november 2023 – kl. 16.15 i 

Vejen Idrætscenter. Receptionen har vi planlagt, så den fint kan kombineres med et besøg på 

messen IDRÆT KULTUR FRITID – Danmarks største Sports Facility & Hospitality Fair, og vi håber at 
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så mange som muligt vil lægge vejen forbi på den Røde Plads i Vejen Idrætscenter, hvor der vil blive 

budt på lidt godt til ganen. 

 

Meget er sket siden HI blev grundlagt i 1963, og i dag er vi både HI/ fagforening, IKF/ 

Brancheorganisation og Green Sport Facility/ miljøcertificering. 

 

I stedet for eventuelle gaver, ønsker vi donationer til DSI-fonden, der er en fond bestående af de 

midler, som DSI besad ved organisationens nedlukning, og som nu er lagt i en fond bestyret af IKF, 

der yder tilskud til udviklingsprojekter i danske idrætsanlæg. 

 

Et eventuelt beløb indsættes på reg. 0400, kto. 4030162531 

 

Vi ses i Vejen Idrætscenter, torsdag d. 2. november til både messe, en masse spændene oplæg og 

HI 60 års jubilæumsreception. 

 

De bedste hilsner 

Henrik Høy-Caspersen 

Formand HI 

______________________________________ 

 

Det skal besluttes om og i så fald hvordan Danske Svømmebade deltager ved jubilæet – herunder 

evt. gave / donation. 

Henrik kommenterede på at han ikke synes Danske Svømmebade skal indbetale penge og 

at der i stedet skal gives en gavekurv eller lignende. 

Der var opbakning til synspunktet. 

 

Sekretariatet sørger for at gaven bliver indkøbt og tager den med til Lone som deltager ved 

receptionen. 

 

k. Andet 

 

Spørgeskema i forbindelse med drukning og livredning 

v. Liselotte 

____________________________ 

Til rette vedkommende, 

 

Efter aftale sender vi dig et link til deltagelse i vores spørgeskemaundersøgelse. Vi vil bede 

dig om at besvare spørgeskemaet senest d. 22. oktober. 

Vi er en forskergruppe med interesse for drukning og livredning. Vi ønsker i samarbejde 

med SvømDanmark at indsamle data om uddannelsen af danske livreddere samt skabe et 

overblik over brugen af medicinsk udstyr i danske svømmebade. 
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Dit input er vigtigt for, at vi i fremtiden kan forbedre uddannelsen af danske livreddere 

samt brugen af medicinsk udstyr i danske svømmebade til gavn for badegæsterne og 

livredderne selv. 

___________________________ 

 

Liselotte ønsker følgende drøftet: 

Jeg har talt med Niklas Breindahl om denne dataindsamling, som bestemt er interessant 

for os i Danske Svømmebade. Mit eneste issue er at styregruppen ikke inkluderer os. Når 

man så ved, at Niklas samarbejder tæt med SvømDanmark, så er det jo klart, at han bruger 

dem til at læse spørgsmålene igennem. Det nager mig dog alligevel lidt, at SvømDanmark 

er med i styregruppen, og vi ikke er.... især når der står i deres formålsparagraf i deres 

vedtægter, at de uddanner livreddere. 

 

Punktet medtages ved næste møde, da Liselotte akut måtte melde afbud. 

 

Henvendelse vedr. projekt på DTU 

_________________________________ 

 

Hej Liselotte. 

  

Jeg er ingeniørstuderende på DTU, hvor jeg sideløbende med mine studier arbejder med 

produkt- og konceptudvikling. 

  

Jeg havde i den forgangne uge lejlighed til at præsentere et igangværende projekt for hhv. 

Steve Martinussen og Jacob Schrøder fra kultur- og fritidsforvaltningen i Københavns 

Kommune. Efter mit oplæg nævnte Steve dig i forbindelse med din rolle i danske 

svømmebade, hvorfor jeg er interesseret i at høre om du har lyst til at høre mere om 

projektet, og eventuelt byde ind med eventuelle betragtninger. 

  

Kort om vores arbejde: 

  

Vi har siden 2021 arbejdet med udvikling af et produkt der ved at befinde sig i et 

svømmebassin, kan monitorere et menneskes puls, blot ved at badegæst og sensor 

befinder sig i samme bassin. Dette med henblik på drukneforebyggelse. Vands mekaniske 

egenskaber, og det faktum at menneskekroppen består af omtrent 60% baner vej for nogle 

hidtil ikke anvendte muligheder for 'overvågning' ift. drukneforebyggelse. 

  

Det har for vores arbejde stor interesse, at kunne medtage de driftsmæssige og tekniske 

aspekter som Danske svømmebades rolle som interesseorganisation har kendskab til, og vi 

vil derfor være meget glade for hvis vi kan få lov til at præsentere projektet for jer.  
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Jeg håber på at høre fra dig.  

  

Med venlig hilsen  

  

Frederik Fisker Bigum 

Skodsborgvej 190, 1402 

2850 Nærum 

tlf. 30953600 

 

Det skal besluttes om foreningen ønsker at gå videre med henvendelse med henblik på en 

nærmer præsentation eller der skal gives afslag. 

 

Der var enighed om, at bestyrelsen gerne se et oplæg på skrift og derudfra tage yderligere 

stilling til henvendelsen. Liselotte aftaler nærmere med Fredrik Bigum. 

   
3. Handlingsplanen 

Bilag: Handlingsplan opdateret pr. 31. maj 2023: 
 
Netværk for hoteller og spa 
Der er infomøde i forbindelse med ERFA-afslutningen hos Alsik. 
Der er mulighed for at tilmelde sig hele dagen og dermed være med ved formiddagens indlæg 
eller man kan deltage fra kl. 13, hvor der er rundsving i spa-afdelingen og derefter infomøde 
for spa-steder. 
 
Målgruppen for netværket er i samarbejde med Niels Lauritsen, Vejle Fjord fastsat til at være 
anlæg med spafaciliteter, hvor der indløses separat billet til spaafdelingen og som har 
vandbehandling.  
Udover sparring i forhold til rammerne for netværket bidrager Niels også i forbindelse med 
markedsføring og bliver en slags ambassadør for netværket. 
 
Pr. 31. oktober er der kommet flere positive tilkendegivelser fra anlæg / steder der gerne vil 
være med i netværket, men som desværre ikke kan deltage ved infomødet. 

 

4. Økonomi  
Status på året og grundigere gennemgang ved mødet 7. december. 

 

5. Kommende møder  
Møderække for 2023 / 2024: 

 
Dato: 7. december 
Tid: 12.00 
Sted: København 
 
Dato:  31. januar 
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Tid: 10-11.30 
Sted: Online 

 
 
6. Eventuelt 

- 
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Status på medlemmer:  
Medlemmer af Danske Svømmebade total: 330 

Medlemmer fordel på kategorier: 
Svømmebad: 241 (243) 
Leverandør: 53 (50) 
Rådgiver: 18 
Samarbejdspartnere: 4 
Myndigheder: 16  
 

Bilag: Status på medlemmer 
Udmeldelser 

Virksomhed Kontingent Type Indmeldt den Udmeldelses 
dato / 
modtaget 

Synergi Leverandør 17.01.2020 31.12.2023 
11.09.2023 

Alhede Hallerne Svømmebad 17.08.2000 31.12.2023 
25.12.2023 

Hareskov Skole Svømmebad 24.01.2005 31.12.2023 
03.02.2023 

Bording Friluftsbad Svømmebad 27.11.2013 31.12.2023 
25.01.2023 

LiqTech Holding A/S              Leverandør 26.03.2009 31.12.2023 
18.01.2023 

Rambøll – Aarhus (Orla O. Nielsen) Leverandør – 
tilknyttet 

24.04.2017 31.12.2023 
11.01.2023 

Scanbond A/S Leverandør 19.02.1990 31.12.2023 
13.01.2023 

Nabcom Leverandør 19.01.2015 31.12.2023 
16.01.2023 

Bosei (højskole) Svømmebad  15.06.2021 31.12.2023 
16.12.2022 

Indmeldelser 

Virksomhed Kontingent 
Type 

Indmeldt den 

SafetyGroup Leverandør 
(UB i 2023 iflg. 
aftale) 

18.01.2023 

Valdemarskolen Svømmebade 01.02.2023 

Ringkøbing Svømmehal Svømmebade 08.02.2023 

Cosentino Danmark AS Leverandør 24.02.2023 

JM Band - Adgangs armbånd og skabspoletter Leverandør 03.03.2023 

Holbæk Sportsby Svømmebade 07.03.2023 

Hvidbjerg Strand Feriepark Svømmebade 14.03.2023 

Holstebro Svømmecenter (Holstebro Kommune) Tilknyttet 
Svømmebad 

17.08.2023 

 
 

 


